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Jelen vannak: Bratu László polgármester, Szeles András és dr. Vidákovics Béla alpolgármesterek, 
dr. Basista Erika, Bolobás Péter,  Bratu Ferenc, Karsai Attila, Kléri Bertalan, Kovács István, 
Molnárné Juhász Éva, Sohajda István, Takács László, Timár László helyi képviselõk. 
Igazoltan távol maradt: Dobozi Gábor képviselı. 
 
Tanácskozási joggal jelen vannak: dr. Halász Ferenc jegyzı, dr. Szántó Marianna aljegyzı, 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezetı, Zsiga Józsefné Igazgatási Irodavezetı, Szarka Zsolt 
Mőszaki Irodavezetı, Urbánné Kléri Szilvia humánágazati referens,  Rivnyák Istvánné, Vajkóné 
Zsíros Emese, Kércsi Tibor, Pásztor András intézményvezetık, Bartek József a Városgazda Kht. 
ügyvezetıje, Vaszily Csaba a Hivatásos Önkormányzati Tőzoltóság képviseletében, Konyor Judit az 
Encsi Többcélú Kistérségi Társulás munkaszervezetének szakreferense, Györffi Dezsı 
könyvvizsgáló. 
 
Bratu László polgármester köszönti a településrész lakóit és a megjelenteket, megállapítja, hogy a 
14 képviselı-testületi tagból 13 jelen van, így az ülés határozatképes, azt megnyitja.  
 
A jegyzıkönyv hitelesítésére felkéri Karsai Attila és Kléri Bertalan képviselıket, majd tájékoztatja a 
Képviselı-testületet az ülés tervezett napirendjérıl. Felhívja a figyelmet, hogy a nyilvános ülés 
tartását követıen 15.00-tól közmeghallgatást tart a képviselı-testület. 
 
A Képviselı-testület az ülés napirendjét egyhangúlag az alábbiak szerint fogadja el: 
 
Ülési napirend tárgya: 
 
1.) Tájékoztató a két testületi ülés közötti fontosabb eseményekrıl, megbeszélésekrıl 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 
2.) Jelentés a lejárt határidejő határozatokról 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 
3.) Az Önkormányzat 2007. évi költségvetésének végrehajtása, zárszámadása 

Elıadó: Bratu László polgármester 
 

4.) Tájékoztató az Abaújdevecseri Településrészi Önkormányzat munkájáról 
Elıadó: Molnárné Juhász Éva elnök 
 

5.)     Indítványok, bejelentések 
 
6.)     Közmeghallgatás 
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ÜLÉSI 
 NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 

 
 Napirend tárgya:        Elıadó 
 
1.) Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekrıl,   Bratu László  
  megbeszélésekrıl        polgármester 
  
Bratu László polgármester  az írásos anyagot azzal egészíti ki, hogy az elmúlt héten megjelentek a 
HÖF,TEKI, CÉDA, LEKI stb. pályázatok, melyek lehetıséget nyújtanak egy kapcsolt projektben a 
Dózsa György út tehermentesítésének megoldására, a közvilágítás és az ivóvízhálózat kiépítésére, 
amennyiben ezt a pályázati keret elbírja. 
Kéri a képviselıket tegyék meg észrevételeiket, javaslataikat. 
 
A képviselı-testület a tájékoztatót kérdés, észrevétel hiányában egyhangúlag tudomásul veszi.  
 
Napirend tárgya:        Elıadó 
 
2.) Jelentés a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról   Bratu László  

          polgármester  
           
Bratu László polgármester kéri a képviselıket tegyék meg észrevételeiket, javaslataikat. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke emlékezteti a jelenlévıket, 
hogy a márciusi képviselı testületi ülés a döntıbizottság feladatául szabta az abban való 
állásfoglalást, hogy a város elfeledett személyiségei sorában támogatja-e emlékoszlop állítását Csoma 
József részére. Elmondja, hogy a Bizottság megtartotta ülését és egyhangúlag támogatta az 
emlékoszlop állítását Csoma József 160. évfordulója alkalmából. A kezdeményezık és egyéb civil 
szervezetek 20-20.000.- forintot ajánlottak fel a kivitelezés támogatására, míg a Városgazda Kht. 
ígéretet tett az emlékoszlop környezetének rendbe tételére. Ezzel egyidejőleg a bizottság 
indítványozza, hogy a város honlapjára kerüljön fel az érintettek életútja, tekintettel arra, hogy az 
emléktáblán csak rövid ismertetı található. 
 
Bratu László polgármester további kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja az 
elıterjesztést.  
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozta: 

 
Szám:   63/2008. (IV. 21.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:   Csoma József emlékoszlop elhelyezése  
 
A Képviselı-testület hozzájárul, hogy a város elfeledett személyiségeire emlékezve 
a Körforgalmi Parkban emlékoszlop állítására kerüljön sor Csoma József 
tiszteletére. Ezzel egyidejőleg elrendeli, hogy a megemlékezéssel érintett 
személyek életútjának ismertetése kerüljön fel a város honlapjára. 

  
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2007. április 30. 
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Bratu László polgármester további kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja a lejárt 
határidejő határozatok végrehajtásáról szóló jelentést. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a jelentést és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozta: 

 
Szám:   64/2008. (IV. 21.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:   Jelentés a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról  
 
A Képviselı-testület a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról szóló jelentést 
elfogadja 

  
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2007. április 16. 

 
 

Napirend tárgya:         Elıadó 
 
3.) Az Önkormányzat 2007. évi költségvetésének végrehajtása,   Bratu László 

zárszámadás         polgármester 
 
Bratu László polgármester megkérdezi a terjedelmes anyag készítıit, hogy kívánják-e a bizottsági 
üléseken elhangzottak függvényében kiegészíteni az írásos anyagot? 
 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezetı elmondja, hogy a bizottságok ülésein részt vett, a 
felmerült kérdések tisztázásra kerültek. Az ÖNHIKI-vel kapcsolatosan azonban szeretne egy rövid 
tájékoztatást adni a képviselıknek. Elmondja, hogy a pénzmaradvány kapcsán nemcsak annak 
összegérıl kell dönteni, hanem a felhasználás módjáról is: az összeg nagyságrendje 42.751 ezer 
forint. Ebbıl 1.630 ezer forint OEP maradvány mőködési kiadásokra fordítódna, a többi ( 41.121 ezer 
forint ) felhalmozási lenne. A felhalmozási egy része a tavaly decemberi számlák kifizetését 
szolgálná, míg a maradék 7 millió forint az idei év pályázatainak, felhalmozási célú fejlesztéseinek 
önerejét képezné. Így a pénzmaradvány az ÖNHIKI összegét nem csökkentené. 
A 2008. évi költségvetésben pedig a dologi kiadások emelése szükséges 7.638 ezer forinttal, melybıl 
6.300 ezer forint energia áremelés miatt kerülne beépítésre. Így az önkormányzat 400 ezer forint 
kiegészítéshez juthat hozzá. 
 
Bratu László polgármester megkérdezi a könyvvizsgáló urat, kívánja-e kiegészíteni a leadott 
könyvvizsgálói jelentést? 
 
Gyırffi Dezsı könyvvizsgáló nem kívánja kiegészíteni a benyújtott anyagot. Kijelenti azonban, hogy 
a felmerülı kérdésekre szívesen válaszol. 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke az alábbiakat adja elı: 
A Pénzügyi Bizottság megismerte az anyagot és a pénzügyi tárgyú elıterjesztések tárgyában alkotott 
írásos véleményét a testület elé terjesztette. A bizottság az alábbiakat állapította meg: Az 
önkormányzat 2007. évi eredeti bevételi elıirányzata 2.616.679 e Ft volt, a módosított bevételi 
elıirányzata 2.896.622 eFt, mely végül 2.877.809 eFt-ban ( 99,35% -ban ) realizálódott. A kiadás 
eredeti elıirányzata 2.616.679 eFt volt, mely 2.896.662 e Ft-ra módosult, majd 2.777.060 e Ft-ban ( 
95,87%-ban )  képzıdött. Így az önkormányzat pénzmaradványa 31.420 eFt. 
Ezen adatok alapján a gazdálkodás eredményesnek lenne ítélhetı, de sajnos az is látszik a 
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táblázatokból, hogy az önkormányzat jelentıs hitelállománnyal és szállítói tartozással küzd.  
Örömmel állapította meg a bizottság azonban azt, hogy az intézményekre a takarékos gazdálkodás 
volt jellemzı, hiszen a kiadások nem haladták meg a bevételeket, kivéve a kiemelt elıirányzatokon 
belüli egyes eseteket. Felhívja az intézményvezetık figyelmét, hogy amennyiben a költségvetésük 
módosítása szükségessé válik feltétlenül még idıben jelezzék azt.  
Sajnos az egész évi gazdálkodás során jellemzı volt a számlák felhalmozása. A kifizetések 
biztosítására minden szükséges intézkedéssel a tartalékok feltárását kell megcélozni. 
Egyebekben a Pénzügyi Bizottság – a könyvvizsgálói jelentéssel összhangban – a 2007. évi 
önkormányzati zárszámadás elfogadását javasolja. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy az Irodavezetı asszony által elmondott és kért emelés 
nem boríthatja a város költségvetését. A várhatóan nagyobb összegő energia áremelésbıl a villamos 
energia áremelésébıl adódó hiányt az államháztartás elismeri, ezért a magasabb összegő támogatás 
elnyerése érdekében szükséges a módosítás. Kéri annak támogatását. 
 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezetı elmondja, hogy a kiemelt elıirányzatokon belüli egyes 
túllépések kapcsán nagyon fontos, hogy amikor az intézmények látják, hogy a számok nem úgy 
alakulnak, ahogyan tervezve volt, akkor azonnal jelezzenek, hogy a költségvetés módosítására még a 
zárszámadás elıtt sor kerülhessen, mert a Számvevıszék ezt nagyon komolyan veszi. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztéseket és egyhangúlag az 
alábbi rendeleteket alkotja: 

4/2008. (IV.22.) Ör. számú rendelet 
az önkormányzat 2007. évi költségvetési zárszámadásáról 

 
Az önkormányzat képviselı-testülete az államháztartásról szóló, többször módosított 1992. évi 
XXXVIII. törvény 82. §-ában meghatározott jogkörében eljárva a 2007. évi költségvetési 
zárszámadásáról a következı rendeletet alkotja. 
 

1. § 
 
(1) Az önkormányzat képviselı-testülete a 2007. évi költségvetés végrehajtásáról szóló zárszámadást  
 

2.877.809 E Ft bevétellel 
2.777.060 E Ft kiadással 

31.420 E Ft pénzmaradvánnyal 
jóváhagyja. 
(2)Az önkormányzat  mérlegszerően bemutatott kiadásait, bevételeit önkormányzati szinten az 1. 
számú mellékletben foglaltaknak megfelelıen fogadja el.  
(3)A mőködési bevételek és kiadások, valamint a tıkejellegő bevételek és kiadások mérlegét a 2. és 
3. számú melléklet szerint fogadja el. 

2. § 
 

A képviselı-testület az önkormányzat 2007. évi zárszámadását részletesen a következık szerint 
fogadja el: 
 
(1) Az önkormányzat beruházási és felújítási  kiadásait a 5. és 6. számú mellékletek szerint hagyja 
jóvá.  
(2) A polgármesteri hivatal kiadási elıirányzatának teljesítését feladatonként a 7. számú melléklet 
szerint. 
(3) A többéves kihatással járó döntésekbıl származó kötelezettségek célonkénti és címenkénti 
alakulását a 8. számú melléklet szerint. 
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(4) Az önkormányzat által nyújtott hitelek és kölcsönök állományát lejárat és eszközök szerint a 9. 
számú melléklet szerint 
(5) Az önkormányzat a 2007. december 31-ei állapot szerinti adósságállományát lejárat és eszközök 
szerinti bontásban a 10. számú melléklet szerint hagyja jóvá. 
(6) Az önkormányzat által adott közvetett támogatások összegét a 11. számú melléklet szerint. 
(7) A céljellegő támogatások felhasználását a 12. sz. melléklet szerint hagyja jóvá. 
(8) Az önkormányzat polgármesteri hivatalának, valamint az önállóan és részben önállóan 
gazdálkodó költségvetési szervek bevételi és kiadási elıirányzatainak teljesítését a 13/1-13/12 sz. 
mellékletekben foglaltaknak megfelelıen hagyja jóvá. 
(9) A helyi kisebbségi önkormányzat bevételi és kiadási elıirányzatainak teljesítését a 13/11-13/12. 
sz. mellékletben foglaltak szerint. 
(10) A képviselıtestület az önkormányzat 2007. évi egyszerősített mérlegét, egyszerősített 
pénzforgalmi jelentését, egyszerősített pénzmaradvány-kimutatását, valamint az egyszerősített 
eredmény-kimutatást a 14/a., 14/b., 14/c., számú mellékletekben foglaltak szerint hagyja jóvá. 
(11) A képviselı-testület a költségvetési szervek pénzmaradványát és annak felhasználását a 15. 
számú mellékletnek megfelelıen hagyja jóvá, illetve engedélyezi. 
(12) Az önkormányzat a 2007. december 31-ei állapot szerinti vagyonát – 16/a., 16/b., 16/c., 16/d. 
számú mellékletben foglaltak szerint 4.595.058 E Ft-ban állapítja meg.  
(13) Az önkormányzat 2007. december 31-ei állapot szerinti vagyonkimutatását a 17/a.,17/b. 
melléklet szerint állapítja meg. 
(14) A képviselı-testület a pénzeszközök változásának levezetését a 18. sz. mellékleben szereplı 
adatok alapján hagyja jóvá. 

3. § 
 

(1) A képviselı-testület utasítja az önkormányzat jegyzıjét, hogy a pénzmaradványt érintı fizetési 
kötelezettségek teljesítését biztosítsa, illetve kísérje figyelemmel, a felhalmozási maradvány csak felhalmozási 
célok finanszírozására fordítható. 
(2) Az önkormányzat jegyzıje és a költségvetési szervek vezetıi a pénzmaradványnak a   2008. évi 
elıirányzatokon történı átvezetésérıl gondoskodni kötelesek. 

4. § 
 
A képviselıtestület utasítja az önkormányzat jegyzıjét, hogy a költségvetési beszámoló 
elfogadásáról, a pénzmaradvány jóváhagyott összegérıl, elvonásáról a költségvetési szervek vezetıit 
a rendelet kihirdetését követı 15 napon belül írásban értesítse. 
 

5. § 
Ez a rendelet a kihirdetés napján lép hatályba. 
 
  Bratu László sk.     dr. Halász Ferenc sk. 
  polgármester        jegyzı 
 
/ A rendelet mellékletei csatolva a jegyzıkönyvhöz!/ 
 

Encs Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
5/2008. (IV.22.) Ör. sz. rendelete 

az Önkormányzat 2008. évi költségvetésérıl szóló 
2/2008. (II.26.) Ör. számú rendelet 

módosítására 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete tekintettel a központilag 
engedélyezett pótelıirányzatokra, az államháztartásról szóló 1992. évi XXXVIII. 
tv. 74. § (1)-(4) bekezdése, valamint az államháztartás mőködési rendjérıl szóló 
217/1998.(XII.30.) Korm. sz. rendelet 53. §-a alapján a 2/2008.(II.26.) Ör. sz. 
rendeletének módosításáról a következı rendeletet alkotja.  
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1.§. 
 
A 2/2008.(II.26.) Ör. sz. rendelet 3.§ (2) bekezdésében meghatározottak alapján az 
1., 2., 3. és 5. számú mellékletekben részletezett bevételi és kiadási elıirányzatok e 
rendelet 1., 2., 3. és 5. számú mellékletben foglaltak szerint módosulnak. 
 

2. § 
 
Az elıirányzatok megváltozásának a költségvetésen történı átvezetésérıl a jegyzı 
gondoskodik.  

3. § 
 

E rendelet kihirdetése napján lép hatályba. 
 
       Bratu László sk.     dr. Halász Ferenc sk.  
        polgármester                           jegyzı  

 
( A rendelet mellékletei a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 

 
 

Napirend tárgya:        Elıadó 
 
4.) Tájékoztató az Abaújdevecseri Településrészi Önkormányzat Molnárné Juhász Éva 

mőködésérıl        elnök 
  
Bratu László polgármester megkérdezi a napirend elıadóját, hogy kívánja-e kiegészíteni az írásos 
anyagot? 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, TRÖK elnök a településrészi önkormányzat 2008. évi 
célkitőzéseirıl szóban szeretné tájékoztatni a jelenlévıket. Elmondja, hogy 2008. évben a 
településrészi önkormányzat költségvetési támogatása az elızı évhez hasonlóan 420.000 forint. 
Ebbıl az alábbi feladatokat szeretnék megvalósítani: 

- a Hısi Emlékmő 50. évfordulójára új emlékmő emelése, mert a régi sajnos nagyon rossz 
állapotban van és a felújításra nem alkalmas 

- a Hısi Emlékmő melletti levezetı árok burkolásának folytatása 
- a temetı gondozása, karbantartása közcélú-közhasznú foglalkoztatás igénybe vételével, 

utak, feljárók kialakítása 
- a patakmeder felsı szakasza tisztításának folytatása gépi erıvel 
Ezzel kapcsolatban felhívja a már tisztított rész lakóit a tisztán tartási kötelezettségükre, kéri 
figyeljenek oda a meder rendben tartására. 
- a fancsali szedres felé vezetı út melletti illegális hulladéklerakó hely felszámolása 
- a Ravatalozó elıtetıjének esıcsatornával való ellátása 
- önkormányzati tulajdonú játszótér kialakítása a Rózsa domb és a Hársfa út közötti 

szakaszon 
Elmondja, hogy ebben tavaly történt annyi elıre lépés, hogy a butiksori játszótér eszközei 
áthelyezésre kerültek az azt készítı Zsarnóczki János féle területre, de a tér megvásárlására 
nem került sor, az most is az İ tulajdonában van. 
- Szug utca vízellátásának megoldása 
- Csapadékvíz elvezetı rendszer és az átereszek karbantartása, tisztítása 
- járdás felújítása, melyek a közmővek telepítése folytán különösen tönkre mentek. 

Megköszöni a településrész aktív lakosainak igyekezetét és segítségét a lakókörnyezetük élhetıbbé, 
tisztábbá tételében. 
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Végezetül megköszöni a településrész önkormányzat további két tagjának: Bratu Ferenc 
képviselınek és ifj. Pásztor András úrnak a településrész érdekében kifejtett önzetlen munkájukat. 
Kijelenti, hogy bízik benne, hogy a közmeghallgatás alkalmával az emberek eljönnek és elmondják 
véleményüket a TRÖK munkájáról, ismertetik problémáikat. 
Köszönetet mond mindazoknak, akik támogatták a településrészt a mindennapi gondok 
megoldásában. 
 
Bratu Ferenc képviselı, TRÖK tag a múltban elért eredményeket, megoldott feladatokat szeretné 
ismertetni. Az alábbiakat adja elı: 
Az elmúlt évben három nagy beruházás zajlott a településrészen: a szennyvízberuházás, a fıutca 
aszfaltozása és a patakmeder tisztítása. A korábbi években elkezdıdött az árokrendszer és az 
átereszek tisztítása. Felújításra került a közösségi ház. Megépült a nagykert kerítése, parkosítás és 
parkgondozás zajlott. A kastélyépületben nyílászáró cseréjére került sor. Folyamatos a 
temetıgondozás. Most már egy kert csap kiépítésével biztosított a vízellátás is, temetıi utak épülnek, 
illetve felújításra kerülnek. Megtörtént a Ravatalozó ajtócseréje és új elıtetıt is kapott az épület. 
Rendbe rakásra került a Hısi emlékmő környéke, a vízelvezetı árok burkolása megkezdıdött. A 
településrész virágosítása és utcanév-táblák kihelyezése teszi komfortosabbá az itt élık és az ide 
látogatók körülményeit. A lakosság védelmében, a bőncselekmények megelızése érdekében 
megalakult a polgárırség. Játszóeszközök kerültek kihelyezésre, kispályás focipálya került 
kialakításra a kastélykertben. Az utazóknak védelmet nyújtó buszvárók kerültek kihelyezésre. 
Mindezen kézzel fogható eredmény mellett sok rendezvényre is sor kerül a faluban pl. sportnap, 
falunap tartása, sörfesztiválok rendezésében nyújtott segítséget a TRÖK, a mindenki karácsonyfája és 
az egyedülállók karácsonyának megtartása is elmaradhatatlan az eseménynaptárban. 
Sajnos van olyan cél is, melyet nem sikerült az évek alatt megvalósítani. Ilyen a két kastélyépület 
felújítása, a játszótér magánkézbıl megvásárlása, a járdák felújítása és a Szug utca vízellátásának 
megoldása. 
Mindezek ellenére úgy érzi, hogy az elért sikerekért köszönettel tartozik a képviselı-testületnek, a 
polgármester úrnak és a Városgazda Kht-nak. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke tájékoztatja a képviselıket, hogy a 
bizottság megtárgyalta a tájékoztatót. Köszönetüket fejezik ki a TRÖK-nek az eredményes munkáért 
és felajánlják segítségüket. A bizottság egy kihelyezett ülés keretében szeretne megismerkedni a 
településrész problémáival, melyet bejárással kötnének egybe. 
 
Szeles András alpolgármester kijelenti, hogy bár az önkormányzati támogatás nem túl magas 
összegő az itt bemutatott eredmények azt bizonyítják, hogy  a TRÖK nemcsak abból gazdálkodott, 
hanem a Városgazda Kht., a polgármesteri Hivatal stb. sok-sok segítséget nyújtott a feladatok 
végrehajtásában. 
Emlékezteti a jelenlévıket, hogy a testület legutóbbi ülésén elnök asszony jelezte, hogy arra 
vonatkozóan kér kimutatást, hogy az abaújdevecseri településrész milyen részben járul hozzá a 
normatív támogatások leigényléséhez. Elégedetlenségének hangot adva jelezte, hogy a jövıben 
változás képzelhetı el a településrész és a város kapcsolatában. 
Most arra kéri elnök asszonyt, hogy az erre vonatkozó információkat ossza meg a képviselı-
testülettel. Vannak-e komoly elıkészületek? Folyik-e aláírásgyőjtés, mint pl. Gibárt esetében stb. Hol 
tart az ügy? 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, TRÖK elnök elmondja, hogy a lakosság egy része felıl egyre 
erıteljesebb nyomás és kritika fogalmazódik meg a város és a TRÖK munkája iránt. Elégedetlenek 
az elért eredményekkel. Úgy véli, hogy a jövıben végig kell gondolni, hogy milyen szolgáltatások 
kötik a településrészt Encshez, milyen lehetıségek nyílnak meg, ha együtt marad a két település és 
milyenek, ha szétválnak útjaik? Mit nyerhet, mit veszíthet Abaújdevecser? - ez a kérdés.  
A falu képviselete mindig kellıképpen biztosított volt a városi képviselı-testületben, de most olyan 
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kritikák hangzottak el, hogy az nem érvényesítheti megfelelıen a közösség érdekeit, aki munkáltatói 
függésben van az önkormányzattal. A lakosság a növekvı terhek miatt egyre türelmetlenebb és azt a 
türelmetlenséget levetíti a képviselı-testületre és a TRÖK-re. 
Kijelenti, hogy nem a TRÖK vesszıparipája az önállósodás igénye és azt is meg kell nézni, hogy 
lesz-e olyan személy, aki felvállalja a munkát, mert a pálya szélérıl könnyő a kibicnek beleszólni a 
dolgok menetébe, de annak mindennapi terheit nem érzi át senki. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy alpolgármester úr megelızte a kérdését. 
Megköszöni a TRÖK munkáját és kijelenti, hogy az eredményeket látva nincs szégyellni valója a 
településrésznek. Az elmúlt években olyan szintre került, mint Encs város.  
Sajnos a járdafelújítás problémája nem új kelető. Encsen sem volt az elmúlt 20 évben, sıt vannak 
járda nélküli útszakaszok. 
Valóban adóssága a városnak a kastélyok felújításának megtörténte, de sajnos az elmúlt években 
benyújtott pályázatok nem nyertek, de most is van egy benyújtva, melynek eredménye még nem 
ismert. Az önkormányzat is szeretné hasznosítani a két épületet. 
Úgy véli közös munkálkodás szükséges és kéri a lakosságot, tegyék hozzá a saját munkájukat is 
ehhez pl. a portájuk elıtt lévı közterület rendben tartásával, a patakmeder tisztításával, a vízelvezetı 
árkok és átfolyók rendben tartásával stb.  
Végezetül kijelenti, hogy Abaújdevecser lakói köszönettel tartoznak a TRÖK-nek, mert érdekeiket 
messzemenıkig érvényesítik. 
 
További kérdés, észrevétel hiányában a képviselı-testület a tájékoztatót tudomásul veszi. 
 

Napirend tárgya:  
        
5.) Indítványok, bejelentések        
        
5.1 A közterület-használat szabályozásáról és a közterület használati díjakról szóló 15/1995. 

(IV.24.) Kt. sz. rendelet módosítása 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy a módosításra 
alkotmánybírósági döntés miatt van szükség, azt a bizottság támogatja. 
 
Bratu László polgármester kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja a tervezetet. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi rendeletet alkotja: 

6/2008. (IV.22.) Ör. sz. rendelet 
a közterület-használat szabályozásáról és a közterület használati díjak megállapításáról szóló 

15/1995.( IV.24. ) Kt. számú rendelet módosítására 
 
 

Encs város Önkormányzatának Képviselı-testülete a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. 
törvény 16.§-ában biztosított jogkörében eljárva a közterülethasználat szabályozásáról és közterület-
használati díjak megállapításáról  szóló  15/1995. (VI.24.) Kt. számú rendeletét azt alábbiak szerint 
módosítja:  

1. § 
 

A rendelet mellékletének b.) pontja helyébe az alábbiak szerint módosul: 
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      I. díjövezet  II. díjövezet 
b.) Árusító és egyéb fülke    610 Ft/m2/hó  460 Ft/m2/hó 
     alapellátás biztosító esetén       I díjövezetben 310 Ft kedvezményre, 

II. díjövezetben 240 Ft kedvezményre jogosult. 
 

2. § 
 

E rendelet kihirdetése napján lép hatályba. Kihirdetésérıl a jegyzı gondoskodik – a helyben szokásos 
módon. 

K.m.f. 
 

  dr. Halász Ferenc         Bratu László 
        jegyzı sk.                   polgármester sk 

 
5.2 A szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 15/2003. (VI.24.) Ör. sz. rendelet 

módosítása 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy nem 
új támogatások bevezetésére kerül sor. A módosítások indoka a meglévı ellátások hatékonyabbá 
tétele, illetve a jogszabályi változások átvezetése. A bizottság kéri a rendelet módosítás jóváhagyását. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi rendeletet alkotja: 

7/2008.(IV.22.) Ör. sz. rendelet 
a szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 

15/2003. (VI.24.) Ör.sz. rendelet módosításáról 
  

Az Önkormányzat annak érdekében, hogy a Magyar Köztársaság Alkotmánya 70/E. §-ában 
foglaltaknak megfelelıen illetékességi területén a szociális biztonságot megteremtse az 1990. évi 
LXV. törvény 16. § (1) bekezdése , valamint a többször módosított 1993. évi III. törvény  1. § (2), 32. 
§ (5), 38. § (2), 45. § (1), 47. § (1) és 50. § (2) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján a szociális 
igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 15/2003. évi (VI.24.) Ör. sz. rendeletét az alábbiak szerint 
módosítja: 

1.§. 
 

Az Ör. 2.§. (2) bekezdés b.)pontja az alábbiak szerint módosul:  

2.§ (2) b.) Jövedelemigazolásnak minısül a nyugdíjszelvény és nyugdíjas igazolvány bemutatása, 
munkáltatói igazolás, munkaszerzõdés, vállalkozás esetén 1 havi jövedelemrıl szóló 
nyilatkozat az elızı évi adóigazolással, tartásdíj megállapításáról szóló bírósági végzés, 
tartásdíj fizetését igazoló szelvény, ösztöndíj éves összegérıl igazolás, jövedelemmel nem 
rendelkezık esetében munkaügyi központ igazolása a regisztrálásról, stb. A 
jövedelemszámításnál a havonta rendszeresen mérhetõ jövedelmeknél az 1 hónapot, egyéb 
jövedelmeknél az l évet kell figyelembe venni, az Sztv. 10.§-a szerint. 

2.§ 
 

Az Ör. 2.§ (3)bekezdés i.) pontja helyébe a következı rendelkezés lép:  
 
2.§ (3) bekezdés i.) közgyógyellátáshoz a havi rendszeres gyógyító ellátásokról az Sztv. 10. számú 
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melléklete alapján kiállított házi orvosi igazolást zárt borítékban. 
 

3.§ 
 

Az Ör. 5.§.(1) bekezdés bevezetı mondata az alábbiak szerint módosul: 
 
5.§.(1) Nem állapíthatók meg az e rendeletben szabályozott támogatások és nem adható ki az Sztv. 

54.§-a alapján a társadalombiztosítás egészségügyi szolgáltatásainak igénybevételére jogosító 
hatósági bizonyítvány, ha... 

4.§. 
           
Az Ör. 10.§.(1) és a(3) bekezdése az alábbiak szerint módosul: 

 
10. § (1) Helyi lakásfenntartási támogatásra jogosult az a személy, aki nem jogosult normatív 

lakásfenntartási támogatásra és háztartásában az egy fõre jutó havi jövedelem  meghaladja az 
öregségi nyugdíj mindenkori legkisebb összegének 150 %-át, de nem haladja meg az 
öregségi nyugdíj mindenkori legkisebb összegének 200 %-át, feltéve, hogy a lakásfenntartás 
havi költsége a háztartás havi összjövedelmének legalább 30 %-a. 

(3) Az 1 m2-re jutó elismert havi költség azonos a normatív lakásfenntartási támogatásnál 
alkalmazott összeggel – 2008 évben 425.- Ft. 

 
5. § 

 
Az Ör. 13.§, 14.§, 15.§, 16.§. -a ( ápolási díjra vonatkozó rendelkezések) hatályát veszti. 

  
6.§ 

 
Az Ör. 18.§. (1)bekezdése az alábbiak szerint módosul: 

 
18.§ (1) Átmeneti segélyben részesíthetõ elsõsorban a létfenntartást veszélyeztetõ rendkívüli 
élethelyzetbe került, valamint idõszakosan vagy tartósan létfenntartási gonddal küzdõ személy-ha 
családjában az egy fõre jutó havi nettó jövedelem nem haladja meg az öregségi nyugdíj mindenkori 
legkisebb összegének 200%-át,egyedülálló esetén annak 300 %-át - évi max. 75 000.-Ft összegig.  
 

7.§. 
 

Az Ör. 34.§.(4)bekezdése helyébe a következı rendelkezés lép és az alábbi (5) bekezdéssel egészül 
ki: 
 
34.§ (4) A személyi térítési díj összegét valamennyi térítésköteles ellátás esetén egyedi elbírálás 

alapján az intézmény vezetõje méltányossági jogkörben - a személyi térítési díj 
legalacsonyabb mértékéig - mérsékelheti, ha a kötelezett  egyéni élethelyzete, jövedelmi, 
vagyoni viszonyai és egészségi állapota miatti rendkívüli kiadásai ezt indokolttá teszik.  

(5) Az intézmény vezetıje errıl köteles a soronkövetkezı ülésen tájékoztatni a Szociális és 
Egészségügyi Bizottságot.  

8.§ 
 
(1)  Ez a rendelet a kihirdetése napján lép hatályba, rendelkezéseit  a (2) bekezdésben foglalt 
kivétellel a folyamatban lévı ügyekben is alkalmazni kell.  
(2)    A hatálybalépés elıtt megállapított méltányossági ápolási díjak folyósítását nem érinti. 
 

Kmf. 

                  Bratu László s.k.                                                   dr. Halász Ferenc s.k. 
                 polgármester                                                                          jegyzı   

         
 

5.3 Encs város zaj - és rezgésvédelem helyi szabályairól szóló 11/2002 (III.19.) Ör. sz. 
rendelet hatályon kívül helyezése 

 
Bratu László polgármester elmondja, hogy ez nem jelenti azt, hogy ne lennének betartandó 
értékhatárok, illetve ne lehetne azok megsértése esetén bírságot kiszabni. Felkéri a szakbizottság 
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elnökét ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke ismerteti a jelenlévıkkel, hogy a 
hatályon kívül helyezés indoka,. Hogy a rendelet alapjául szolgáló minisztertanácsi rendeleteket 
hatályon kívül helyezték. Ezzel kapcsolatosan csak az a bizottság kérdése, hogy kell-e új rendeletet 
alkotni, illetve ha igen mennyi idı áll rendelkezésre? 
 
dr. Halász Ferenc jegyzı elmondja, hogy az új központi szabályozás megvan, így helyi rendelet 
alkotása nem szükséges. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi rendeletet alkotja: 

8/2008( IV.22.) Ör. sz. rendelet 
az Encs város zaj- és rezgésvédelem helyi szabályairól szóló 
11/2002. (III.19.) Ör.sz. rendelet hatályon kívül helyezésérıl 

  
1.§. 

 
Ezen rendelet az Encs város zaj-és rezgésvédelem helyi szabályairól szóló 11/2002. (III.19.) Kt. sz. 
rendeletet hatályba lépésével egyidejőleg hatályon kívül helyezi. 
 

2.§ 
 
Ez a rendelet a kihirdetése napján lép hatályba.  
 

Kmf. 

                  Bratu László s.k.                                                   dr. Halász Ferenc s.k. 
     polgármester                                                                           jegyzı 

 
5.4 Encs város Önkormányzata oktatási intézményei elsı évfolyamán indítandó 

tanulócsoportok száma 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy a 
szakreferens asszony által összegyőjtött adatok alapján a bizottság az elıterjesztésben foglaltak 
szerint 6 tanulócsoport indítására tesz javaslatot. Kéri az iskolákat ezen számok szigorú betartására. 
Nem lát elehetıséget az utólagos csoportszám bıvítésre. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a javaslatot és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
 

Szám:      65/2008. (IV. 21.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Encs város Önkormányzata oktatási intézményei elsı évfolyamán indítandó 

tanulócsoportok száma 
  

A Képviselı-testület megtárgyalta Encs város Önkormányzata oktatási intézményei elsı 
évfolyamán indítandó tanulócsoportokra vonatkozó adatokat. Engedélyezi 5+1 tanulócsoport 
indítását az elsı évfolyamon az alábbi megosztásban: 
- Kazinczy Ferenc Általános Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény      3 tanulócsoport 
- Petıfi Sándor Magyar-Angol Két Tanítási Nyelvő Általános Iskola és 
   Alapfokú mővészetoktatási Intézmény                 2 
tanulócsoport 
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        fügödi tagiskolája             1 tanulócsoport 
 
Felelıs:  jegyzı 
Határid ı: 2008. április 30, illetve szeptember 1. 

 
 
5.5 Encs Város Önkormányzata oktatási intézményeinek létszámleépítése 
 
Bratu László polgármester az érintett dolgozóknak utolsó év, hogy 57 évesen vehetik igénybe az 
elırehozott öregségi nyugdíj lehetıségét. Ahhoz, hogy még az év során leteljen a felmentési idejük 
május 01-gyel fel kell nekik mondani. Kéri a képviselı-testület döntését. 
  
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a javaslatot és 12 igen szavazat és 1 
tartózkodás mellett alábbi döntéseket hozza: 
 

Szám:       66/2008. (IV. 21.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Encs város Önkormányzata oktatási intézményeinek létszámleépítése 
  
A Képviselı-testület megtárgyalta Encs város Önkormányzata oktatási intézményeinek 
létszámleépítésére vonatkozó javaslatot és az alábbi leépítést tartja indokoltnak: 
- Kazinczy Ferenc Általános Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény      3 pedagógus 
- Petıfi Sándor Magyar-Angol Két Tanítási Nyelvő Általános Iskola és 
  Alapfokú mővészetoktatási Intézmény                 2 pedagógus. 
          
Felelıs:  jegyzı 
Határid ı: 2008. április 30, illetve szeptember 1. 

 
 

Szám:       67/2008. (IV. 21.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: A létszám racionalizálási döntés folytán az intézményi és összesített 

önkormányzati létszám alakulása 
  

Encs Város Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és a racionalizálás kapcsán az alábbi 
létszámadatokat állapítja meg:  
- Kazinczy Ferenc Általános Iskola és Mővészeti Alapiskola : 

 engedélyezett létszám: 87 fı,  
 létszámcsökkentési döntéssel érintettek száma: 3 fı pedagógus, 
 létszámcsökkentést követıen kialakult létszámadat: 84 fı. 

- Petıfi Sándor Általános és Mővészeti Alapiskola: 
 engedélyezett létszám: 50 fı,  
 létszámcsökkentési döntéssel érintettek száma: 2 fı pedagógus. 
 létszámcsökkentést követıen kialakult létszámadat: 48 fı.  

−−−− Létszámcsökkentés elıtti intézményi szintő összesített létszám: 137 fı 
−−−− Létszámcsökkentés utáni intézményi szintő létszám: 132 fı. 
−−−− Összesített létszám létszámcsökkentés elıtt: 408 fı 
−−−− Összesített létszám létszámcsökkentés után: 403 fı. 
−−−− Létszámcsökkenés összesen: 5 fı.   

 
Felelıs: jegyzı 
Határid ı: 2008. április 30, illetve pályázati kiírás szerint 
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5.6 Encs Város Önkormányzata általános iskoláiban a napközi csoportok számának 
csökkentése 

 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a költségvetés készítésekor megfogalmazott szigorítások 
végrehajtásaként került sor az elıterjesztés elkészítésére. Hosszas tárgyalások után  született meg az a 
javaslat, hogy a napközis csoportok száma kerüljön csökkentésre az alábbiak szerint: Kazinczy iskola 
esetében 3 csoport, Petıfi iskola esetében 2 csoport azzal, hogy az intézményvezetı joga eldönteni, 
hogy alsós vagy felsıs csoportokat kíván-e megszüntetni. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke kijelenti, hogy ismerve a város 
költségvetési helyzetét szükségesnek tartja a megszorításokat, de fél attól, hogy a napközi csoportok 
számának csökkentése miatt az intézmények nem tudják majd kielégíteni az ezen szolgáltatás iránti 
igényt, mely a törvény alapján kérés esetén kötelezettségük. Kéri az intézményvezetıket, osszák meg 
a jelenlévıkkel a megoldási alternatíváikat! 
 
Bratu László polgármester felhívja a figyelmet arra, hogy a napközis ellátás biztosítása kérelme 
esetén valóban kötelezettséget szül, de arról nem szól a jogszabály, hogy hány csoport indítása 
kötelezı. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke úgy véli, hogy mindenki jól 
jár a csoportszám csökkentéssel és a gyermekek sem járhatnak rosszul. Az önkormányzatnak és az 
intézményeknek megtakarítás, az 5 pedagógusnak kedvezıbb nyugdíjazási feltételek.  
A napközi rendszere több évtizedes hagyományokra épülı bıvített tanulószobai rendszer. De a sok 
délutáni foglalkozás és oktatás miatt a csoportok minimális állandóan jelen lévı létszámmal, átjáró-
házként mőködnek. Úgy véli, hogy jelen helyzetben a gyermekek nem járnak majd rosszabbul. 
A napközi rendszerint a bejáró diákok igényeit elégíti ki, melynek költségeit megint csak Encs 
vállalja fel a helyi önkormányzatok helyet. 
Emellett a megmaradó pedagógusok is jobban járnak. Hiszen a leépítés a többletfeladatok 
vonatkozásában, pl. sporttagozat indítása, angol felmenı rendszer nem jelent majd létszám stopot. 
 
Bratu László polgármester felkéri az intézményvezetıket, ismertessék elképzeléseiket. 
 
Takács László iskolaigazgató visszásnak tartja a helyzetet. Úgy véli az önkormányzat döntése és az 
élet nincs összhangban, ugyanis egyre több a hátrányos helyzető gyermek, akiket a szülık egyre 
kevésbé tudnak segíteni a tanulásban. Ezek számára szükséges a felügyelet és a segítség. Sajnos a 
napközi normatíva csökkentése kényszeríti a forráshiányos önkormányzatot. Felhívja azonban a 
figyelmet arra, hogy a bejáró tanulók után kapott kistérségi normatíva elegendı ezen gyerekek 
ellátásának biztosítására. Kijelenti, hogy a jövıben tanulószobai jelleggel oldja meg az intézmény az 
esetlegesen felmerülı többletigény kielégítését. 
 
Timár László iskolaigazgató úgy véli, hogy a csoportszám csökkentése mindenképpen a gyerekek 
hátrányára válik majd, hiszen a jelenlegi 13 csoport a +10%-os eltérés igénybevételével 400 
gyereknek biztosít helyet, míg a 10 csoport kb. 300 fı befogadására lesz elegendı. Így kb. 100 
gyermek nem fog beférni a napközibe. Intézménye esetében belsı szabályzatban kívánják a napközi 
igénybevételi feltételeit leszabályozni, ezzel is kiszőrve azt, akinek felügyelete másként is biztosított 
lehet. 
Felhívja azonban a figyelmet arra, hogy bár a gyermekek valóban részt vesznek délutáni képzésekben 
és órákon, de ez hetente 2-3 óra, a többi jelentıs idıben a napköziben tartózkodnak. 
 
Urbánné Kléri Szilvia humánágazati szakreferens néhány szóval szeretné összefoglalni, hogy miért 
is került sor a döntésre. Elmondja, hogy sajnos az oktatási normatíva jelentısen csökkent és az 
iskolaigazgatókkal megbeszélve a szakma a takarékosságot figyelembe véve még mindig jobbnak 
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látta a napközis foglalkozások föláldozását az oktatás, illetve a pénztelenség oltárán, mint a délelıtti 
plusz foglalkozásokat, melyek az iskoláinknak a jól megérdemelten betöltött térségi szerepét vívták 
ki. 
 
Bratu László polgármester megköszöni a hozzászólásokat és szavazásra bocsátja az elıterjesztést. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és 11 igen szavazat és 2 
tartózkodás mellett az alábbi döntést hozza: 
 
 

Szám:           68/2008( IV.21.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:    Encs város Önkormányzata általános iskoláiban a napközi 

csoportok számának csökkentése  
  

A Képviselı-testület megtárgyalta Encs város Önkormányzata általános iskoláiban indítandó 
napközis csoportjai számának csökkentésére vonatkozó javaslatot és az alábbi csökkentést tartja 
indokoltnak: 
- Kazinczy Ferenc Általános Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény      3 csoport 
- Petıfi Sándor Magyar-Angol Két Tanítási Nyelvő Általános Iskola és 
  Alapfokú mővészetoktatási Intézmény                2 csoport 
          
Felelıs: jegyzı 
Határid ı: 2008. április 30, illetve szeptember 1. 

 
 
5.7 Kazinczy Ferenc Általános Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény kérelme 

sporttagozat beindítására 
 
Bratu László polgármester felkéri Timár László igazgató urat ismertesse a kezdeményezést. 
 
Timár László iskolaigazgató elmondja, hogy a megyei labdarúgás utánpótlás biztosítására 10-12 
bázist szeretne a Borsod Volán, a Hungária Biztosító és a Megyei Önkormányzat támogatásával 
létrejövı alapítvány támogatni. Ezek egyike lenne Encs, hiszen itt a Foci-suli, mint délutáni 
elfoglaltság már 15 éve mőködik sikeresen. Az alapítvány anyagi hátteret nyújtana a tevékenység 
finanszírozására és sporteszközök beszerzésére is. Ezért kér az iskola engedélyt arra, hogy 
amennyiben az anyagi fedezet már most biztosított lesz szeptembertıl a sporttagozat beindításra 
kerüljön, illetve ennek hiányában majd a 2009-es tanévtıl indulhasson el. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja bizottsága 
támogatja a csoportszámok bıvítése nélkül a sporttagozat beindítását. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a javaslatot és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
 

Szám:       69/2008. (IV. 21.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Kazinczy Ferenc Általános Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény 

kérelme sporttagozat beindítására 
  

A Képviselı-testület megtárgyalta a Kazinczy Ferenc Általános Iskola és Alapfokú 
Mővészetoktatási Intézmény sporttagozat beindítására irányuló kérelmét és azt elfogadja, annak 
helyt ad azzal  a feltétellel, hogy a sporttagozat beindítása nem járhat csoportszám bıvítéssel és 
nem érintheti az önkormányzat 2008. évi költségvetését. 
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 Felelıs: jegyzı 
 Határidı: 2008. április 30, illetve szeptember 1. 

 
5.8 Az Észak-magyarországi Regionális Munkaügyi Központ Encsi Kirendeltségének kérelme 
 
Bratu László polgármester ismerteti a kérelmet és annak indokait és kéri a természetbeni állapotnak 
megfelelı telekkönyvi állapot jóváhagyását. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a javaslatot és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
 

Szám:       70/2008. (IV. 21.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Az Észak-magyarországi Regionális Munkaügyi Központ Encsi Kirendeltségének 

kérelme 
  

A Képviselı-testület megtárgyalta az Észak-magyarországi Regionális Munkaügyi Központ 
Encsi Kirendeltségének kérelmét és az alábbi döntést hozza: 
 
Az 1000/3. hrsz-ú ingatlanból a természetbeni állapotnak megfelelıen a kérelmezett 103 m2 
térmértékő területet ingyenesen használatba adja azzal, hogy a telekalakítás költségeit a 
kérelmezı viseli. 
 
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2008. április 30. 

 
 
5.9 Bejelentések 
 
Bratu László polgármester ismerteti a jelenlévıkkel az ÖTM felhívását, mely szerint folytatni 
kívánják a tavaly indult Ország Májusfája ünnepségsorozatot. A Hısök terén felállított 13 méter 
magas fán 3175 szalag jelezné az ország összes települését és emellett 12 kisebb fa fejezné ki az 
ország unióhoz tartozását. Kéri a képviselı-testület tagjait, hozzanak döntést annak kérdésében, hogy 
a település jelképeként kívánnak-e szalagot elhelyezni az Ország Májusfáján, illetve ki, illetve kik 
képviseljék városunkat az ünnepségen? 
 
Sohajda István képviselı vállalja a város képviseletét, amennyiben úgy dönt a képviselı-testület, 
hogy a szalagot el kívánja helyezni a májusfán. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a javaslatot és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
 

Szám:       71/2008. (IV. 21.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Az ország májusfája ünnepségen való részvétel, a várost jelképezı szalag 

elhelyezése 
  

A Képviselı-testület megtárgyalta az elıterjesztést és úgy döntött, hogy részt kíván venni az 
Ország Májusfája rendezvénysorozaton, melynek keretében Sohajda István képviselı helyezi el a 
várost jelképezı szalagot az Ország Májusfáján. 
 
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2008. május 1. 
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Bolobás Péter képviselı a fügödi településrész problémáiról szeretne jelentést tenni a testület felé. 
Elmondja, hogy a sorozatos kis értékő lopások keserítik meg az itt élık életét. Ezek a szabálysértések 
azonban nem kerülnek kellıképpen megtorlásra, illetve nincsenek megfelelıen feltárva. 
A lakosság megoldást keresve erre a problémára úgy döntött, hogy egy helyi polgárır egységet 
szeretne létrehozni, melyhez kéri a képviselı-testület jóváhagyását. 
 
Bratu László polgármester egyetért a kezdeményezéssel, de úgy véli ez nem testületi hatáskör. 
Kiemeli, ha vannak emberek, akik fölvállalják az ezzel járó többletfeladatot a szabadidejük terhére a 
kezdeményezést támogatni kell. Javasolja, hogy a fögödi TRÖK vegye fel a kapcsolatot az 
abaújdevecseri polgárır csoporttal és Rusznyák József területfelelıs úrral, akik a csoport 
megalakulásához segítséget nyújthatnak. 
 
Bratu Ferenc képviselı elmondja, hogy már fölvették a kapcsolatot Rusznyák úrral, aki azt mondta, 
hogy a csoport megalakulásához nem kell a cégbírósági bejegyzést végigzongorázni, hanem elegendı 
a képviselı-testület határozata a mőködéshez. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a javaslatot és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
 

Szám:       72/2008. (IV. 21.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Fügöd településrészi polgárır csoport megalakulásának támogatása 

  
Encs Város Önkormányzat képviselı-testülete megtárgyalta a kezdeményezést és támogatja a 
Fügödi Településrészi Önkormányzatot abban, hogy a településrész közbiztonságának javítása 
érdekében polgárır csoportot szervezzen és mőködtessen. 
 
Felelıs: TRÖK elnök 
Határid ı: 2008. május 31., illetve folyamatos 

 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke két dologban kér 
szót. Egyrészt a kistérségi szociális feladat ellátás kapcsán kér segítséget. Elmondja, hogy a 
bizottsági ülésen jelzettek szerint visszatérı probléma, hogy nincs a szociális területnek megfelelı 
képviselete a kistérségi munkaszervezetben és tanácsban. Indokolt lenne egy jogvégzett ember a 
segítségükre. Kéri ennek tolmácsolását a kistérség felé.  
Másrészt abban kéri a képviselı testület segítségét, hogy a településrészen található kb. 20 család 
részére biztosítsa az ivóvíz hálózatra történı rákötés lehetıségét visszatérítendı átmeneti segély 
igénybevételének lehetıségét biztosítva. A közelmúltban ugyanis több közkifolyó lezárásra került, 
ami nagy port kavart, de sajnos közel félmillió forint volt a mért fogyasztás. Ebben azonban nemcsak 
a 20 család a hibás, hiszen mások is elıszeretettel használják az ingyen vizet pl. locsolásra, 
autómosásra, de akár a barack, illetve szeder ültetvények locsolására is. 
 
Bratu László polgármester utóbbi probléma megoldása kapcsán ígéretet tesz arra, hogy az 
önkormányzat igyekszik a problémát megoldani. Az egyeztetések során arra a megállapodásra jutott 
az önkormányzat és a szolgáltató, hogy a Borsodvíz Kft. a teljes beszerelési összeg 50%-át elengedi, 
amely így mindössze 17.000.- forint és a vízóráért sem kell fizetni. A bekötéshez a lakosnak az aknát 
kell kiépítenie, melyhez az önkormányzat visszatérítendı átmeneti segélyt biztosít.  
Az elıbbi felvetésre reagálva pedig elmondja, hogy a kistérségnek nincs lehetısége egy fı állású jogi 
asszisztens foglalkoztatására, de ha kell, akkor részmunkaidıs foglalkoztatás keretében elképzelhetı 
egy mindenki számára megfelelı, alkalmas ember felvétele. Kéri a szakma személyre szóló 
javaslatát. 
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Bolobás Péter képviselı a fügödi közvilágítás problémájára hívja fel a figyelmet. Elmondja, hogy 
sajnos sok lámpatest nem ég a Dankó Pista és a Nyárfa utcákon, pedig az önkormányzat fizet értük. 
 
Szeles András alpolgármester két kérést szeretne megfogalmazni. Egyrészt a Városgazda Kht-t kéri 
fel arra, hogy a Butiksoron felavatott játszótér esedékes karbantartási munkálatait végezzék el. 
Másrészt a játszótéri elemeket rongálókhoz fordul és arra kéri ıket, hogy evolúciós hátrányukat 
mielıbb ledolgozva fölös energiájukat fordítsák jó célra ( pl. sportolásra ) a rossz helyett. 
 
Bratu László polgármester sajnálatát fejezi ki amiatt, hogy a rongálás egyre gyakoribb a városban. 
Egyesek otromba módon tönkre teszik mások munkájának eredményét. 
 
Bratu Ferenc képviselı a megyei polgárır közgyőlésrıl számol be a képviselı-testületnek. 
Elmondja, hogy az elmúlt év során 22 új polgárır szervezet alakult meg, közöttük az abaújdevecseri 
is. A 2007. év eredményinak tükrében a közgyőlés megállapította, hogy ahol jól és hatékonyan 
mőködik a polgárır szervezet, ott csökkent a bőncselekmények száma. A kitőzött célok szerint a 
2008. év a közterületi bőnözés visszaszorításának éve, mely három tengely körül valósulhat meg: 
polgárırség- rendırség- önkormányzat. 
Ismertetésre kerültek az NCA-nál és a NORDA-nál  nyitva álló pályázati lehetıségek is. 
Végezetül elmondja, hogy az abaújdevecseri településrész legidısebb polgárırét, Takács József urat 
a megyei vezetés elismerésben részesítette. 
 
Bratu László polgármester a képviselı-testület nevében gratulál az egyesület eredményes 
munkájához és Takács József úrnak az elismeréshez. 
 
Sohajda István képviselı mindenkit szeretettel meghív az MSZP szervezésében megrendezésre 
kerülı hagyományos kispályás labdarúgó tornára. 
 
Vajkóné Zsíros Emese intézményvezetı két fontos információt szeretne megismertetni a 
jelenlévıkkel:   

- 2008. május 5-9 az óvodai és bölcsıdei beiratkozás idıpontja, kéri az érintetteket, hogy 
ezen idıpont alatt tegyenek eleget beiratkozási kötelezettségüknek, 

- köszönetet mond az Encs Napköziotthonos Óvoda Gyermekeiért Alapítvány minden 
kedves támogatójának megköszönve a Gálaesten való részvételt. Az alapítvány a jövıben 
is kéri és várja a támogatók adományait. 

 
 
Több tárgy nem lévén a polgármester az ülést berekeszti és közmeghallgatás tartását rendeli el.  
 
 

K.m.f. 
 
 

Bratu László        dr. Halász Ferenc 
 polgármester                   jegyzı 

 
 
 
 
  

            Karsai Attila                                          Kléri Bertalan 
   hitelesítı                   hitelesítı 


